
Jaaroverzicht 2018  Natuurgroep Lunetten    

 

Zoals gebruikelijk presenteren we ook dit jaar een jaaroverzicht van het afgelopen jaar. 

Het bekende format wordt aangehouden, dus wellicht zal de attente lezer een 

vergelijking zien met eerdere jaaroverzichten.  

Dit jaar speelde er veel in de wijk: de omgevingsvisie zorgde voor veel 

bewonersbijeenkomsten en daar waar de natuur van Lunetten aan bod kwam, waren we 

er bij.  

Vanuit Buurt Budget Lunetten ontstond een nieuwe werkgroep groen met veel plannen.       

Veel leesplezier bij dit jaarverslag.  

 

Vergaderingen  

De natuurgroep Lunetten kent een vaste kern van 7-10 mensen die eens per 6-8 weken 

vergadert.  Daarnaast kennen we zo’n 50 mensen die zich hebben opgegeven om 

incidenteel mee te helpen op de werkdagen. Daar zijn we dan ook met ongeveer 15 

personen aanwezig.  

Naast het vergader- en het onderhoudswerk zijn wij ook actief met inventariseren en 

zelfstudie. Er is een @groep waarmee men elkaar kan oproepen voor ‘een rondje 

Lunetten’. 

Als we wat minder agendapunten hebben lassen we een rondje kennisoverdracht in: om 

beurten scholen we anderen bij over een onderwerp. 

We vergaderen ongeveer eens per 8 weken. Onderstaand overzicht laat zien wat er dan 

zoal ter tafel komt.  

 Contact met de gemeente 

 Werkdagen en onderhoud: de twee salamanderpoelen, Natuurtuin, ringslanghoop, 

meidoornhaag Ravelijnpoel  

 Beheer(maatregelen) van Natuurtuin en salamanderpoelen 

 Maken van PR voor activiteiten en informatie verschaffen (Nieuwsbrief, facebook, 

twitter en website) 

 Organiseren excursie in Natuurtuin: kievitsbloemen en orchideeën 

 Een lezing over orchideeën.   

Overleg met de gemeente 

Dit jaar hebben we weer vaak en regelmatig overleg gehad met de gemeente, bij monde 

van Jaco Brobbel Dorsman. Jaarlijks gaan we- een tot twee keer- de wijk in en op 

verzoek komt hij bij onze vergadering en richten we ons op:    

 Het onderhoud van de Koppelpoel, de Ravelijnpoel, de Natuurtuin en de 

ringslanghoop.  

 Vlindervriendelijk maaibeheer: ons voorstel wordt door Jaco als haalbaar gezien, 

en uitgevoerd. In het najaar is de uitvoering echter mislukt.  

Dat is een zaak die ons dit jaar vaker parten speelde: ook het maaien in juni bij 

de poelen is niet uitgevoerd zoals afgesproken, zodat wij terug moesten komen 

om het maaisel op te ruimen na de ingehaalde maaibeurt.  

 Plannen voor het wilgenbosje zijn besproken en deels uitgevoerd: er is gekapt en 

alles is blijven liggen. Het wandelpad tussen bosje en poel zal in de loop van 2019 

weggehaald worden. De takkenril aan die kant is dan niet meer nodig. De 

inrichting van het grasland tot hooiland met hagen is ook uitgesteld tot 2019.  



 Veel essen in Lunetten zijn aangetast door de essenziekte. Dit jaar werd een flink 

stuk gekapt achter Salzburg.   

  “We brengen met de gemeente in kaart waar banken en prullenbakken- die 

komend jaar vervangen worden door grotere- in het Beatrixpark staan. We komen 

met voorstellen voor bijplaatsen/verzetten. Plan blijft liggen”. Stond er in het 

vorige jaarverslag. Op het eind van het jaar bleek dat bij stadswerken alle 

aantekeningen en foto’s kwijt zijn. Wordt vervolgd.   

 We kregen een grote kruiwagen van de gemeente. Erg welkom op de natuurtuin. 

 Een paar bewoners zijn al lange tijd bezig om te kijken of er stroken grasland 

door schapen beheerd kunnen worden. Wij hebben regelmatig gesprekken met 

hen gevoerd en dit jaar zijn we met de schaapherder, de gemeente en 

betrokkenen door de wijk gelopen om te kijken waar geschikte locaties zijn. We 

vonden voldoende oppervlak, maar uiteindelijk bleek dat het hele project 

financieel niet haalbaar was. Het is nu dan ook definitief van de agenda. 

   

Overig contact  

Met gemeente 

Naast intensief contact met de wijkopzichter, waren we aanwezig bij gesprekken over de 

omgevingsvisie. We zijn benieuwd naar de effecten en gevolgen van deze visie, maar 

voorlopig is de besluitvorming nog niet afgerond.  

Bij de gesprekken over bouw van de studentenflat aan de Opaalweg wordt de 

mogelijkheid meegenomen om een goede doorgang van Hoograven naar het Beatrixpark 

te krijgen. 

 Met Buurt Budget werkgroep groen 

De burgertop in Lunetten heeft geresulteerd in een nieuwe groep van actieve bewoners 

die zich bezighouden met het groen in Lunetten. Een van hun ideeën is het realiseren van 

het groene lint, zoals dat ook in Leidsche Rijn ligt. 

Wij hebben contact gezocht met de werkgroep en tijdens een eerste gezamenlijke 

vergadering zal de toekomst uitmaken of en hoe de voornemens om beter samen te 

werken, tot stand komt. 

 Met ‘groene groepen in Utrecht’ 

Incidenteel zijn we aanwezig bij de “MAGIE” vergadering: het tweemaandelijks overleg 

van groene groepen die actief zijn in de gemeente Utrecht, met en ondersteund door de 

gemeente. Wij kunnen hier bijna nooit aanwezig zijn, maar dit jaar sloot men- ’s avonds 

-af met een presentatie van de Natuurwaardekaart van Utrecht, zodat wij aanwezig zijn 

en ook betrokken blijven bij deze belangrijke ontwikkeling.  

Vragen & reacties & divers 

We kregen, via BOL en/of website dit jaar weinig vragen en verzoeken. Maar de vraag 

die we kregen, kostte veel tijd. Door allerlei vervelende misverstanden waren wij, i.t.t. 

wat BOL en gemeente dachten, niet betrokken bij de aanvraag voor de aanleg van drie 

ijsvogelwanden, en dat terwijl een van de wanden in de natuurtuin aangelegd zou 

worden. Laat dat nu een plek zijn die door ons beheerd wordt. De gang van zaken is met 

betrokkenen doorgenomen en op ons verzoek is de wand op een andere plek aangelegd. 

Beleef en bewonder 

In het vorige jaarverslag stond: “De provincie stelt middels het fonds ‘Beleef en 

bewonder’ subsidie ter beschikking voor projecten die de natuur in de wijk verstevigen. 

Wij hebben een aanvraag gedaan voor het maken en plaatsen van bijenhotels in de wijk. 

ZOMO maakt de kasten, studenten van het Wellantcollege zoekt geschikte plaatsen en 



Koppelsteede verzorgt een project op de scholen. De subsidie is toegekend.”  In de loop 

van het project vroegen we ook de gemeente  mee te werken: zij hebben een grote rol 

gehad bij het daadwerkelijke plaatsen van de kasten.  

Er zijn drie insectenhotels in de wijk geplaatst: sporendriehoek; Brennerbaan/achter 

bushalte; in het Beatrixpark. De plaatsing was een groot succes, vooral omdat het de 

fantastische samenwerking tussen de betrokkenen goed liet zien. 

De wijk in 

Dit jaar hebben twee leden van de Natuurgroep een lezing over orchideeën gegeven in 

de Musketon.    

P.R. 

Om bekendheid te geven aan onze groep hebben we een website die goed bijgehouden 

wordt. We twitteren over onze werkdagen en zijn actief op facebook. Daarnaast 

versturen we wanneer nodig onze Nieuwsbrief. Naast aankondigingen van werkdagen en 

excursies/lezingen, komen er korte stukjes in over de natuur in Lunetten.  

Daarnaast liften we mee met publiciteit op wijkniveau, bijv. in het ‘wijkbericht zuid’ ; ‘de 

activiteitenladder’ en de agenda in ‘Hallo Lunetten’ en de e-mails van het BOL.  

Dit jaar hebben we -voor het eerst- samen met de gemeente de landelijke 

‘Natuurwerkdag’ georganiseerd. We gingen niet, zoals gewoonlijk, aan het werk bij de 

poelen, maar hebben een start gemaakt met het wegwerken van achterstallig onderhoud 

in het Beatrixpark: de oude meidoorns zijn bevrijd van hun verstikkende klimop.  

Daarnaast hebben we een bosuilenkast – met hulp van de gemeente- opgehangen. De 

bosuil laat zich af en toe horen. Dus … wie weet. 

Sporendriehoek 

Slechts een deel van het terrein is dit jaar opengesteld voor publiek. Daartoe is er een 

bruggetje geplaatst, net voorbij tunneltje. De gemeente zou de poel op dat terrein, nu 

nagenoeg dichtgegroeid, opschonen, maar dat is er nog niet gebeurd. Wel is het ruige 

voorterrein voor het eerst sinds jaren gemaaid door de gemeente. Daar zijn we erg blij 

mee. Bedoeling is dat dit nu jaarlijks gedaan wordt. 

Groenbeheerplan 

Voor de strook parkbos langs de Oud Wulverbroekwetering is een minder rigoureus plan 

opgesteld dan aanvankelijk naar ons toe kwam. Er wordt gefaseerd, in tijd en perceel, 

gekapt.    

Beheer 

We hebben met de gemeente een beheersovereenkomst en beheren op dit moment drie 

gebieden: twee poelen en de Natuurtuin.  De twee leden van de groep met het diploma 

‘bosmaaier’ gaan regelmatig met de bosmaaier aan het werk. Ook zetten we delen af in 

de wijk op momenten dat er gemaaid wordt. Hiermee voorkomen we dat bijv. orchideeën 

in de wijk voor de zaadzetting al afgemaaid worden. De gemeente houdt hier rekening 

mee.   

Vlindervriendelijk maaien  

In augustus is weer het vlindervriendelijk maaibeheer uitgevoerd. Door delen niet te 

maaien krijgen insecten dan een natuurlijke schuil- en overlevingsplek. Bij de tweede 

maaibeurt is er iets mis gegaan bij de uitvoering: alles is gemaaid tot verdriet van ons en 

de gemeente.  

Omdat het gemeentelijk beleid vanaf volgend jaar gericht is op vlindervriendelijk 

maaibeheer is er een nieuw plan ontwikkeld: er worden ruigtes gecreëerd, zodat de kans 

dat het bij het maaien zelf fout gaat, ook minimaal is. Een verbetering die zowel 



insecten, als ook dwergmuizen en vogels ten goede komen.  

  

Salamanderpoelen 

We hebben zoals in voorgaande jaren de twee Salamanderpoelen beheerd.  Voor de 

takkenril - om honden te weren- gebruiken we het hout van Lunettense wilgen die 

geknot zijn, aangevuld met snoeihout dat verder uit de wijk komt. Naast leerlingen van 

basisschool De Spits, hielp ook de sportgroep mee met slepen van de takken.  

Vanaf juni is er ook veel onderhoud gepleegd: te weelderige plantengroei wordt aan 

banden gelegd. Natuurlijk gebruiken we hier de werkdagen voor, maar soms doen we dat 

met leden van de Natuurgroep door de weeks, zonder aankondiging.   

Dit najaar hebben we de gemeente gevraagd in de poelen riet en andere planten voor 

een groot deel te verwijderen, omdat de poelen aan het dichtgroeien zijn. We zullen 

volgend jaar met de stadsecoloog van de gemeente kijken of dit voldoende geholpen 

heeft en wat het beleid moet zijn om dichtgroeien te voorkomen.  

Natuurtuin 

De Natuurgroep Lunetten is nu officieel de beheerder van dit mooie gebied. Het 

onderhoud blijft een grote klus. Mede omdat er jaarlijks excursies gegeven worden, 

leggen we een snipper-pad aan: weer een klus erbij.    

Ringslangen 

De ringslangen broeihoop nabij park de Koppel is opnieuw aangelegd. De gemeente zorgt 

voor het materiaal (bladeren en mest). Wij zetten de hoop om. Wederom zijn er geen 

ringslangen waargenomen.  

Gierzwaluwen 

De gemeente onderzoekt broedplekken en aantallen gierzwaluwen in de stad. Wij doen 

mee. Een tijdrovende klus, maar er zijn in 2018 zo’n 15 nesten gevonden en de tellers 

zijn enthousiast. 

Vleermuizen 

Er zijn her en der kasten opgehangen, die door bewoners van Lunetten en de 

Natuurgroep gecontroleerd worden. 

Op de agenda in 2019 

De volgende onderwerpen staan in elk geval op onze agenda:  

 Wat levert de Omgevingsvisie op?    

o Kunnen we- samen met werkgroep Groen- BuurtBudget Lunetten een plan 

van aanpak schrijven over: Relatie en spanningsboog tussen recreatie en 

natuurwaarde van het groen in Lunetten  

 Hebben we nog een nieuw project voor Wellantcollege Houten?  

 Vlindervriendelijk maaien: de ruigtes worden dit jaar gerealiseerd. Waar?  

 Schonen van de poel in de Sporendriehoek. 

 Natuurwaardekaart van de gemeente: gesprekken volgen en kijken naar effecten 

voor Lunetten. 

 

 

 

Utrecht, februari 2019 


